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FACULTATEA DE MEDICINĂ – O OPŢIUNE ACTUALĂ? 
 

 
Înainte de 1989 – ca să folosim o 

formulă deja consacrată, atractivitatea pentru 
studiile superioare era foarte mare. 

 
Un număr mare de absolvenţi de liceu, 

majoritatea cu bacalaureat, se „luptau” pentru 
un număr mic de locuri în învăţământul superior 
– toate susţinute de la bugetul de stat. 

 
Concurenţa din acea perioada era mare, 

fiind deja ştiut faptul că existau chiar şi peste 10 
concurenţi pe un loc. 

 
Nimic nu părea să reducă entuziasmul 

celor care vroiau să devină medici: numărul 
mare de ani de studiu, dificultatea examenelor 
din timpul facultăţii, cei 3 ani de stagiu la ţară, 
lipsa de importanţă acordată de structurile de 
conducere sistemului medical, salariile reale 
foarte mici, etc. 

 
După revoluţia din 1989, absolvenţii de 

liceu s-au reorientat spre facultăţile de ştiinţe 
economice, drept, spre programe de sociologie, 
comunicare, dar mai puţin spre medicină. 

 

A urmat apoi un lung proces de apariţie 
a studiilor superioare pentru asistenţi medicali, 
moaşe, cei care lucrează în radiologie sau 
laboratorul clinic, pentru nutriţionişti.  

 
Cât de atractivă va fi în acest an 

facultatea de medicină şi programele ei de 
studiu, vom vedea în curând. 

 
Câţi însă dintre ei vor rămâne ulterior în 

România, vom afla peste câţiva ani. Şi poate, 
până atunci vor apare şi motivaţiile pentru care 
ei ar rămâne să lucreze în România. 

 
Astăzi, la 20 de ani de la absolvirea 

facultăţii continui să sper că medicina 
românească va putea beneficia în continuare de 
oameni entuziaşti şi bine pregătiţi. 

 
Dragi absolvenţi, vă doresc Mult succes 

la Bacalaureat şi vă aşteptăm cu drag la 
Facultatea de Medicină din Braşov. 
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